



Appendix I

運動通論教練認證課程 Sports-General Theories Coach Accreditation Courses 2026

課程由港專學院提供 The programme is operated by HKCT Institute of Higher Education (CTIHE)

課程資料 Course Details

運動教練理論入門課程 Introductory Sports Coaching Course (ICC)

授課形式 Teaching Mode		修業期 Duration	學費 Tuition Fee	授課語言 Language
面授 Face to face		1 個月 1 month	HKD 1,100	粵語 Cantonese
資歷架構級別 Qualifications Framework			授課地點 Venue	
N/A			見網頁 Please refer to the webpage	
課程日期 Course Schedule				
Cohort 1	15, 22, 29 August 2026		每周六 Every Saturday	0900 - 1600
Cohort 2	10, 17, 24 October 2026			
Cohort 3	7, 14, 21 November 2026			
課程概覽 Programme Details:				
https://www.hkcoaching.com/tc/programme-event/introductory-sports-coaching-course/index.html				
截止報名日期 Application Deadline:				
Cohort 1: 4 August 2026		Cohorts 2 & 3: 4 September 2026		

基礎運動教練理論證書 Certificate in Foundation Sports Coaching Theory (QF2)

授課形式 Teaching Mode		修業期 Duration	學費 Tuition Fee	授課語言 Language
面授 + 實習 Face to face + Practicum		6 個月 6 months	HKD 8,000	粵語 Cantonese
資歷架構級別 Qualifications Framework			授課地點 Venue	
QF Level 2 (QR Reg No: 25/000407/L2; Valid until 30 April 2027)			見網頁 Please refer to the webpage	
課程日期 Course Schedule				
Cohort 1 (Intensive)	5, 12, 19 September 2026 3, 10, 17, 24, 31 October 2026		每周六 Every Saturday	0900 - 1800
Cohort 2 (Regular)	3, 6, 10, 13, 17, 20, 24, 27 November 2026 1, 4, 8, 11, 15, 18, 29 December 2026 5, 8, 12, 15, 19, 22 January 2027		每周二及周五 Every Tuesday & Friday	1900 - 2200
課程概覽 Programme Details:				
https://www.hkcoaching.com/tc/programme-event/jcfc-in-sports-coaching-theory-qf-lv2/index.html				
截止報名日期 Application Deadline:				
Cohort 1: 4 August 2026		Cohort 2: 4 September 2026		



高級運動教練理論證書 Certificate in Advanced Sports Coaching Theory (QF3)

授課形式 Teaching Mode	修業期 Duration	學費 Tuition Fee	授課語言 Language
面授 + 實習 Face to face + Practicum	6 個月 6 months	HKD 8,000	粵語 Cantonese
資歷架構級別 Qualifications Framework		授課地點 Venue	
QF Level 3 (QR Reg No: 25/000406/L3; Valid until 30 April 2027)		見網頁 Please refer to the webpage	
課程日期 Course Schedule			
Cohort 1 (Regular)	3, 6, 10, 13, 17, 20, 24, 27 November 2026 1, 4, 8, 11, 15, 18, 29 December 2026 5, 8, 12, 15, 19, 22 January 2027	每周二及周五 Every Tuesday & Friday	1900 - 2200
課程概覽 Programme Details:			
https://www.hkcoaching.com/tc/programme-event/jcfc-in-sports-coaching-theory-qf-lv3/index.html			
截止報名日期 Application Deadline:			
Cohort 1: 4 September 2026			

優先報名及名額分配 Priority Registration and Quota Allocation

有意參與人士須填妥《運動通論教練認證課程意向書》(附錄 III)，並於上述截止報名日期前遞交至所屬體育總會。

課程培訓名額有限，所有名額將由港協暨奧委會教練培訓部，根據各體育總會提交的《運動通論教練認證課程體育總會推薦表》(附錄 IV 及 V)，按照表格所列之教練優先次序進行審批及分配。

Interested members are required to complete the “Expression of Interest form for Sports-General Theories Coach Accreditation Courses” (Appendix III) and submit to respective NSA by the application deadline mentioned above.

Given the limited training quotas, all quota allocation decisions will be made by the SF&OC Coaching Division based on the “Endorsement Form for Sports-General Theories Coach Accreditation Courses” (Appendices IV and V) submitted by individual NSAs, in accordance with the coach priority order indicated on the form.

如有查詢，可聯絡港協暨奧委會教練培訓部（電話：9342 3642）。

For enquiries, please contact SF&OC Coaching Division at 9342 3642.



資歷驗證計劃 Qualification Validation Scheme (QVS)

計劃簡介 Introduction

資歷驗證計劃 (QVS) 由港專學院 (CTIHE) 負責審核，為已具備相關專業資歷的人士提供認可途徑，使其可獲豁免修讀由港專學院與中國香港體育協會暨奧林匹克委員會 (港協暨奧委會) 合辦的「運動通論教練認證課程」。透過此計劃，合資格人士可直接獲得相應的專業資歷認可，從而符合申請認可教練資歷的要求。

The Qualification Validation Scheme (QVS) is assessed by HKCT Institute of Higher Education (CTIHE). It provides a recognition pathway for individuals who already possess relevant professional qualifications. Eligible applicants may be exempted from completing the “The Sports-General Theories Coach Accreditation Programme”, jointly offered by CTIHE and the Sports Federation & Olympic Committee of Hong Kong, China (SF&OC). Through this scheme, qualified individuals can obtain direct recognition of their professional credentials, thereby meeting the requirements for applying for accredited coaching qualifications.

申請資格 Eligibility Requirements

申請人於過去 5 個曆年內取得有效體育及教練相關學術或專業資歷，可向港協暨奧委會申請**第三級認可教練資歷 (運動通論部份)**。不論資歷是否屬於官方認可清單內，均可遞交申請接受審核；所有已繳納之審核費用，不論申請結果成功與否，一概不予退還。

Applicants who have obtained valid academic or professional sports coaching qualifications **within the past 5 calendar years** are eligible to apply for validation equivalent to the **Level 3 Coach (Sports-General Theory)**. Applications are open to both qualifications on the official recognised list and non-listed qualifications for assessment review. All paid assessment fees are non-refundable regardless of the application result.

申請及審核費用 Application and Assessment Fees

申請類別 Application Category	審核費用 Assessment Fee
持 <u>官方</u> 認可清單內資歷 Qualifications from official recognised course list	HK\$200
持 <u>非官方</u> 認可清單資歷 Qualifications outside official recognised course list	HK\$500

查詢及申請 Enquiry & Application

詳情及最新的認可課程及資歷清單，請瀏覽官方網頁：

For details and the most updated full list of recognised academic courses and eligible qualifications, please visit: <https://www.hkcoaching.com/tc/coach-accreditation/qualification-validation-scheme/index.html>

如有查詢，可聯絡港協暨奧委會教練培訓部 (電話：9342 3642)。

For enquiries, please contact SF&OC Coaching Division at 9342 3642.



運動通論教練認證課程意向書
Expression of Interest for Sports-General Theories Coach Accreditation Courses
(由申請人填寫 To be completed by the Applicant)

申請人資料 Applicant's Personal Particulars

體育總會名稱 Name of the NSA: _____

英文姓名 中文姓名
Full name (English): _____ Full name (Chinese): _____

性別 聯絡電話 電郵
Gender: _____ Phone Number: _____ Email Address: _____

教練認證資歷 ☐ Level 1 ☐ Level 2 教練執教年資
Coach Accredited Level: ☐ Level 3 ☐ Not applicable Experience of Coaching: _____ 年 Years

報讀課程選擇 Course Application Preference

請按優先次序於合適的方格內“✓”。Please tick ✓ the appropriate box.

第一優先 1 st Priority	Course: ☐ ICC ☐ QF2 ☐ QF3	Cohort: ☐ 1 ☐ 2 ☐ 3
第二優先 2 nd Priority	Course: ☐ ICC ☐ QF2 ☐ QF3	Cohort: ☐ 1 ☐ 2 ☐ 3
第三優先 3 rd Priority	Course: ☐ ICC ☐ QF2 ☐ QF3	Cohort: ☐ 1 ☐ 2 ☐ 3

條款及細則

- 1) 申請人須於 **2026 年 8 月 6 日** 或之前，將填妥的表格直接遞交至所屬註冊體育總會。
- 2) 本意向書僅供體育總會優先登記用途，並不構成正式課程取錄。
- 3) 課程名額有限，優先取錄及名額分配須經所屬體育總會推薦，並由港協暨奧委會教練培訓部作最終審批。
- 4) 入選申請人將獲港專學院透過電郵直接發送網上報名及繳費連結。
- 5) 入選申請人須於指定限期內，透過港專學院官方網站完成網上登記及繳費；逾期未辦理者，將視作自動放棄申論。
- 6) 若申請人填報不實、不準確資料，或未有全數繳納課程費用，港協暨奧委會及港專學院保留拒絕其入學申請的權利。
- 7) 本表格所收集的個人資料，只用於港協暨奧委會及港專學院處理課程申請事宜，作為入學審核、數據統計、機構聯絡及課程推廣之用。
- 8) 申請人遞交本表格即表示同意以上所有條款及細則。如有任何爭議，港協暨奧委會將擁有最終裁決權。



Terms and Conditions:

- 1) Completed form must be submitted directly to the applicant's registered NSA by **6 August 2026**.
- 2) This Expression of Interest is for NSA priority registration exercise only and does not constitute formal course admission.
- 3) Course quotas are limited. Priority admission and quota allocation is subject to NSA endorsement and final approval by the SF&OC Coaching Division.
- 4) Shortlisted applicants will receive the online registration and payment link directly via email from HKCT Institute of Higher Education (CTIHE) upon successful selection.
- 5) Selected applicants must complete online registration and settle the payment via the official CTIHE website on or before the specified deadline. Failure to comply will result in the application being deemed withdrawn.
- 6) SF&OC and CTIHE reserves the right to reject any enrolment if the applicant provides inaccurate or false information or fails to settle the required tuition fee in full.
- 7) The personal data provided by means of this form will be used for processing the programme application by SF&OC and CTIHE, and will be used solely for admission handling, statistical analysis, institutional liaison, and programme promotion.
- 8) By submitting this form, the applicant agrees to all terms and conditions listed above. In case of any dispute, the decision of SF&OC shall be final and conclusive.

申請人確認 Applicant's Confirmation

申請人名稱

Name of applicant: _____

申請人簽署

Signature: _____

日期

Date: _____

**Appendix IV****運動通論教練認證課程體育總會推薦表****NSA Endorsement Form for Sports-General Theories Coach Accreditation Courses***(由體育總會填寫 To be completed by the National Sports Association)***體育總會聯絡資料 NSA Contact Details**

體育總會名稱

Name of the NSA:

聯絡人姓名

聯絡人職位

Contact Person:

Title/ Position:

聯絡電話

聯絡電郵

Phone Number:

Email Address:

推薦教練名單 Nominated Coach Endorsement List*請按推薦優先次序填寫。 Please complete the fields below in order of recommendation priority.*

	運動教練理論入門課程 Introductory Sports Coaching Course (ICC)	基礎運動教練理論證書 Certificate in Foundation Sports Coaching Theory (QF2)
Priority	Cohort 1 (August 2026)	Cohort 1 (September 2026)
<i>Example</i>	<i>Chan Tai Man</i>	
1.		
2.		
3.		
4.		
5.		
6.		
7.		
8.		
9.		
10.		



條款及細則

- 1) 體育總會須將所有填妥之推薦表格，連同收集完畢的《運動通論教練認證課程意向書》(附錄 III)，於 **2026 年 8 月 7 日** 或之前一併遞交港協暨奧委會教練培訓部。
- 2) 港協暨奧委會教練培訓部將按照本表格所列教練優先次序分配課程名額。
- 3) 若分配後尚有剩餘名額，港協暨奧委會將在不另行通知相關體育總會下直接取錄排序以外的教練；本優先名單僅適用於是次課程招生。
- 4) 本表格所收集的個人資料，只用於港協暨奧委會及港專學院處理課程申請事宜，作為入學審核、數據統計、機構聯絡及課程推廣之用。
- 5) 體育總會簽署及遞交本表格，即代表已核實所有推薦教練提交的資料，並完全同意以上全部條款及細則。如有任何爭議，港協暨奧委會擁有最終裁決權。

Terms and Conditions:

- 1) NSAs are required to submit all completed endorsement forms, together with all collected “Expression of Interest for Sports-General Theories Coach Accreditation Course” forms (Appendix III), to the SF&OC Coaching Division on or before **7 August 2026**.
- 2) The SF&OC Coaching Division shall allocate course quotas in accordance with the priority order of coaches listed on this form.
- 3) Should vacant quotas become available, the SF&OC Coaching Division will offer places to coaches beyond the listed priority order without prior notice to the relevant NSA. This priority list is only valid for this course recruitment cycle.
- 4) The personal data provided by means of this form will be used for processing the programme application by the SF&OC and CTIHE, and will be used solely for admission handling, statistical analysis, institutional liaison, and programme promotion.
- 5) By signing and submitting this form, the NSA confirms it has verified all information provided by the nominated coaches and fully agrees to all terms and conditions above. In case of any dispute, the decision of SF&OC shall be final and conclusive.

體育總會確認 NSA Official Confirmation

*總會會長/主席簽署

Signature of

*President/ Chairman: _____

總會蓋章

Association Chop: _____

*總會會長/主席姓名

Name of

*President/ Chairman: _____

日期

Date: _____

*請圈出合適職位 Please circle the appropriate designation

**Appendix V****運動通論教練認證課程體育總會推薦表****Endorsement Form for Sports-General Theories Coach Accreditation Courses***(由體育總會填寫 To be completed by the National Sports Association)***體育總會聯絡資料 NSA Contact Details**

體育總會名稱

Name of the NSA:

聯絡人姓名

聯絡人職位

Contact Person:

Title/ Position:

聯絡電話

聯絡電郵

Phone Number:

Email Address:

推薦教練名單 Nominated Coach Endorsement List*請按推薦優先次序填寫。 Please complete the fields below in order of recommendation priority.*

	運動教練理論入門課程 Introductory Sports Coaching Course (ICC)	
Priority	Cohort 2 (October 2026)	Cohort 3 (November 2026)
<i>Example</i>	<i>Chan Tai Man</i>	
1.		
2.		
3.		
4.		
5.		
6.		
7.		
8.		
9.		
10.		



	基礎運動教練理論證書 Certificate in Foundation Sports Coaching Theory (QF2)	高級運動教練理論證書 Certificate in Advanced Sports Coaching Theory (QF3)
Priority	Cohort 2 (November 2026)	Cohort 1 (November 2026)
1.		
2.		
3.		
4.		
5.		
6.		
7.		
8.		
9.		
10.		

條款及細則

- 1) 體育總會須將所有填妥之推薦表格，連同收集完畢的《運動通論教練認證課程意向書》(附錄 III)，於 **2026 年 9 月 7 日** 或之前一併遞交港協暨奧委會教練培訓部。
- 2) 港協暨奧委會教練培訓部將按照本表格所列教練優先次序分配課程名額。
- 3) 若分配後尚有剩餘名額，港協暨奧委會保留權利在不另行通知相關體育總會下直接取錄排序以外的教練；本優先名單僅適用於是次課程招生。
- 4) 本表格收集的個人資料，只用於港協暨奧委會及港專學院處理課程申請事宜，作為入學審核、數據統計、機構聯絡及課程推廣之用。
- 5) 體育總會簽署及遞交本表格，即代表已核實所有推薦教練提交的資料，並完全同意以上全部條款及細則。如有任何爭議，港協暨奧委會擁有最終裁決權。

Terms and Conditions:

- 1) NSAs are required to submit all completed endorsement forms, together with all collected "Expression of Interest for Sports-General Theories Coach Accreditation Course" forms (Appendix III), to the SF&OC Coaching Division on or before **7 September 2026**.
- 2) The SF&OC Coaching Division shall allocate course quotas in accordance with the priority order of coaches listed on this form.



- 3) Should vacant quotas become available, SF&OC will offer places to coaches beyond the listed priority order without prior notice to the relevant NSA. This priority list is only valid for this course recruitment cycle.
- 4) The personal data provided by means of this form will be used for processing the programme application under the SF&OC and CTIHE, and will be used solely for admission handling, statistical analysis, institutional liaison, and programme promotion.
- 5) By signing and submitting this form, the NSA confirms it has verified all information provided by the nominated coaches and fully agrees to all terms and conditions above. In case of any dispute, the decision of SF&OC shall be final and conclusive.

體育總會確認 NSA Official Confirmation

*總會會長/主席簽署

Signature of

*President/ Chairman: _____

總會蓋章

Association Chop: _____

*總會會長/主席姓名

Name of

*President/ Chairman: _____

日期

Date: _____

**請圈出合適職位 Please circle the appropriate designation*